政府運輸工具首日封內文

每當香港政府部門調動特別運輸工具出勤時，總會引來市民好奇的目光。這些特別運輸工具彰顯了執勤部門的專業精神，以及他們對竭誠服務市民和致力維持社會治安的承諾和幹勁。這套郵票展示了六款紀律部隊獨有的運輸工具，正好反映出各個紀律部隊所肩負的繁重而艱巨任務。

$1.40 – 懲教署保安巴士


懲教署的保安巴士由貨車改裝而成，專門運送高度設防監獄的囚犯往返法庭、醫院及其他懲教院所。懲教署現有兩部保安巴士，於2003年1月投入服務。

$1.80 – 香港海關流動X光車輛檢查系統

這類車輛於2004年4月1日開始投入服務，可在少於一分半鐘的時間內完成掃描一個40呎長貨櫃，有效協助香港海關打擊走私活動。每一部車輛都具備先進科技和效能，可以24小時不停運作。現時，香港海關轄下共有兩部這類型的車輛。

$2.40 – 消防處油壓升降台

消防處在1997年12月引入這個型號的消防車，主要用於救火及户外拯救行動。車上裝置油壓升降台、水泵，以及可升高至17.5米的司落高升降室，既可獨立運作，又可配合其他滅火裝置，例如用作水泵接駁水源。消防處現有15部油壓升降台。
$2.50 – 政府飛行服務隊超級美洲豹直升機

超級美洲豹直升機於2002年投入服務，大概是政府飛行服務隊配備最先進的直升機，可以全天候日夜進行長程搜救工作，機腹置有特別設計的水缸，故可用於撲滅火災。政府飛行服務隊現有三架超級美洲豹直升機，隨時奉召在惡劣天氣下執勤。

$3 – 香港警務處大型警察電單車

香港警務處於2004年12月10日引入這款電單車。電單車配備最先進的偵速儀，同時易於操作，適合在本港繁忙的街道執勤。香港警務處現有378部大型警察電單車，日常在全港大街小巷巡邏。一旦發生交通意外、緊急事故，又或接獲九九九求助電話，大型警察電單車通常最早駛至現場。

$5 – 入境事務處小輪

此郵票展示的一款小輪在2001投入服務，主要負責在本港水域執行出入境管制。小輪全長19米，最多可載22人，時速高達15海里。入境事務處現有3艘這款小輪。 
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First Day Cover Text for Government Transport

Special vehicles deployed by the government departments of Hong Kong always draw the attention of the public. They exemplify the professionalism, commitment and special nature of these departments in serving and protecting the community. Six unique vehicles from our disciplined forces are featured in this “Government Transport” series to demonstrate the diversity and complexity of the services rendered.

$1.40 – Correctional Services Department - Security Bus 

The Security Bus is a specialist vehicle modified from a truck for transporting high-security inmates to and from prisons, courts, hospitals and other institutions. The Correctional Services Department has two Security Buses which were introduced in January 2003.

$1.80 – Customs and Excise Department - Mobile X-ray Vehicle Scanning System

Commissioned on 1 April 2004, this type of vehicle effectively helps Hong Kong Customs combat smuggling activities by scanning a 40-foot container in less than one and a half minutes. With its state-of-the-art technology and capability, each vehicle can be operated round the clock. Two such vehicles are currently in service. 

$2.40 – Fire Services Department - Hydraulic Platform

This vital fire-fighting appliance, first introduced to the Department in December 1997, is equipped with a hydraulic platform, a built-in pump and a snorkel cage that has a maximum working height of 17.5 metres. It is designed for fire-fighting and external rescue operations and can work independently or in conjunction with other fire-fighting machines, such as serving as a water pump for water relays. The fleet of Hydraulic Platforms now stands at 15.

$2.50 – Government Flying Service - Super Puma Helicopter 

The Super Puma helicopter was first put into service in 2002. It is perhaps the most sophisticated aircraft in the Government Flying Service as it is fully equipped for carrying out long-range search and rescue operations day and night in any weather. Fitted with a specially designed belly tank, the helicopter is also a fire-fighting aircraft. Three Super Pumas are now on call for operations under extreme weather conditions. 

$3 – Hong Kong Police Force - Versatile Traffic Patrol Motorcycle

First adopted by the Police Force on 10 December 2004, the Versatile Traffic Patrol Motorcycle is mounted with the latest speed enforcement equipment and is easy to manoeuvre on Hong Kong’s busy road network. The 378-strong fleet of these specialised motorcycles is deployed to patrol the highways and byways of Hong Kong and is usually the first to arrive at the scene of traffic accidents, emergencies and 999 calls. 

$5 – Immigration Department - Launch

This type of Immigration Department launch first came into service in 2001 to assume its main duty of enforcing immigration control in Hong Kong waters. There are three such vessels in the Immigration Department’s fleet, each 19 metres long and capable of carrying up to 22 people at a top speed of 15 knots.
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